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VÄSTERÅS STAD

PROTOKOLL

Stadsledningskontoret

Kommunala pensionärsrådet

Mötesinformation
31 mars 2023, KL 09:30-11:30
Kommunfullmäktigesalen

Närvarande ledamöter
Amanda Grönlund ÄN, ordförande
Denise Norström (S), ÄN
Anna Nordin (M), ÄN
Elias Norgren (SD), KN
Lars-Erik Nordin (V), TN
Anita Hillman, PRO,
Tord Lindström, PRO
Rina Andersson, PRO
Lilian Andersson, SPF seniorerna
Elisabeth Fredberg, SPF seniorerna
Håkan Galmén, RPG
Monica Norman, SKPF
Jane Ögren, SKPF
Seppo Korpela, SFP

Frånvarande ledamöter
Monica Stolpe-Nordin (C), BN
Kamma Kulik, Gemensamhetsrådet

Närvarande ersättare
Jacob Axelsson (L), ÄN
Marita Öberg Molin (S), NF
Claes Fröling, PRO
Ingvar Graflund, PRO
Marlene Jansson, SPF seniorerna
Yvonne Wara, SPF seniorerna
Karl-Erik Andersson, RPG
Jan Andersson, SKPF

Närvarande tjänstepersoner
Christina Becker, VOF
Anna-Maarit Tirkkonen, SLK
Elias Wäfors, SLK
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§ 1 Mötets öppnande
Ordförande Amanda Grönlund hälsar välkommen och förklarar sammanträdet öppnat.

§ 2 Protokolljustering
Anna Nordin utses att jämte ordföranden justera protokollet.

§ 3 Val av förste vice och andre vice ordförande i KPR
Rådet väljer Lilian Andersson (SPF) till förste vice ordförande och Rina Andersson (PRO) till 

andre vice ordförande i rådet.

§ 4 Tekniska nämndens svar på KPR:s skrivelse om kollektivtrafik Bilaga 1
Tekniska nämndens svar har skickats ut till samtliga i rådet. Några ledamöter ställer frågor 
kring kollektivtrafiken och när satsningen kommer bli aktiv. Lars-Erik Nordin (V) som är 

ordförande i tekniska nämnden svarar att han inte kan säga exakt när det kommer börja 

gälla.
Rådet tackar för informationen.

§ 5 Utredningsuppdrag om hemsjukvården Bilaga 2
Christina Becker, strateg, informerar om beslutade utredningsuppdrag inom hemsjukvård 

som getts till vård- och omsorgsförvaltningen av äldrenämnden. Det skulle ha redovisats 

mer information vid detta rådsmöte men representanter från regionen kunde inte närvara. 

Rådet ställer frågor som Christina Becker svarar på.

§ 6 Samverkansöverenskommelsen Bilaga 3
Anna-Maarit Tirkkonen, strateg informerar om den nya samverkansöverenskommelsen 
mellan staden och föreningarna. Överenskommelsen reglerar formerna för samverkan 

mellan staden och föreningarna och organiseras av kommunstyrelsen.
Överenskommelsen innehåller syfte och uppgift för pensionärsrådet, organisation och 

sammansättning. Arbetsformer, kallelse, dagordning, minnesanteckningar samt arvoden 

och ersättningar.

Tord Lindström önskar göra en ändring i överenskommelsen.

"I så god tid så att KPRs åsikter kan tas med i förändringsarbete som är betydelsefulla för 
stadens arbete med pensionärer/'

Anna Nordin anser att det bör stå "beaktas" i stället för "tas med". Detta för att det i 

överenskommelsen inte ska framstå som att KPRs inspel är styrande. Anna Nordin anser 

även att både förste och vice ordförande i KPR borde sitta med i arbetsutskottet. Samt så 

anser Anna Nordin att vi borde adjungera in finska PRO i KPR. Amanda Grönlund instämmer.
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Tord Lindström anser att äldreombudsmannen borde sitta med i KPR. Amanda Grönlund 

svarar att den rollen håller på att ses över just nu. Rådet kan alltid kalla den personen till ett 
sammanträde vid behov.

Amanda Grönlund föreslår att samtliga ledamöter och ersättare ska få 

sammanträdesarvode.

Anna-Maarit Tirkkonen tar med sig synpunkterna från mötet till arbetet med 

samverkansöverenskommelsen.

§ 7 Information från nämnderna
Äldrenämnden

Amanda Grönlund informerar att äldrenämnden har avsatt extra pengar till kulturaktiviteter 
för de äldre, planen är att ännu fler än tidigare år ska kunna genomföras.

Ett uppdrag har getts till förvaltningen att se över vad som ska göras med servicehusen i 
framtiden.
Anna Nordin informerar att de har lagt ett initiativ i Äldrenämnden som ha bifallits som 

handlar om att införa årets medarbetare inom äldreomsorgen.

Frågor om språksatsning, goda exempel och äldrenämndens ekonomi diskuteras.

Tekniska nämnden

Lars Nordin informerar att de jobbar med att införa fria bussresor för äldre så fort som 

möjligt.

Kulturnämnden

Elias Norgren har inget särskilt att rapportera från nämnden.

Nämnden för personer med funktionsnedsättning
Marita Öberg Molin har inget särskilt att rapportera från nämnden.

§ 8 Sammanträden 2023
17 maj Kl: 09:00 -12:00 Sammanträde

14 september Kl: 13:00 -16:00 Sammanträde

20 november Kl: 13:00 - 16:00 Sammanträde

§ 9 Övriga frågor

Karl-Erik Andersson undrar om kommunen har dragits några lärdomar från pandemin.

Amanda Grönlund svarar att man har dragit många lärdomar från pandemin. IVO gör just nu 
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en granskning av alla kommuner utifrån pandemin. Västerås får bra betyg för planering men 

sämre betyg för läkemedelsgenomgångar och vårdsamtal.

Rina Andersson undrar om det har kommit in klagomål angående el-bussarna. Lars Nordin 
svarar att han inte vet något om det men att han ska kolla upp det.

Tord Lindström lyfter frågan om att de inom PRO ofta får klagomål att man ha blivit nekad 

boende fast vi vet att det finns många lägenheter. Det måste väl vara äldrenämnden som 

bestämmer det.

Amanda Grönlund svarar att hon tar med sig det till äldrenämnden.

Ingvar Graflund och Lilian Anderson vill rikta ett tack till kommunen och tekniska nämnden 

för att det ska bli fria bussresor för pensionärer.

§ 10 Avslutning
Ordförande Amanda Grönlund tackar för visat intresse och avslutar mötet.

Bilagor till protokollet
Bilaga 1, Tekniska nämndens svar på skrivelse från KPR om taxorna för kollektivtrafiken

Bilaga 2, Hemsjukvården

Bilaga 3, Samverkansöverenskommelsen

Vid protokollet

Elias Wäfors

Justefas

Amanda Grönlund
Ordförande

Anna Nordin



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

  Organisationsnr: 212000-2080 

Postadress 
Västerås stad 
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
721 87 Västerås 

 
 

Kontaktcenter 
021-39 00 00 

 Webbplats 
www.vasteras.se 
 
E-post 
kontaktcenter@vasteras.se 

 
  

Gällande skrivelse om taxorna för kollektivtrafiken 
 
Tekniska nämnden har mottagit en skrivelse från kommunala pensionärsrådet 
gällande taxorna i kollektivtrafiken. Nämnden tackar för kommunala 
pensionärsrådets stora engagemang i kollektivtrafikfrågorna. Kollektivtrafiken är en 
förutsättning för att alla västeråsare på ett jämlikt sätt ska kunna ta del av utbud 
och social samvaro i hela kommunen. 
 
I skrivelsen lyfts särskilt önskemålet att återgå till tre timmars giltighetstid för 
bussbiljett vid resor under lågtrafiktid. 
 
Tekniska nämnden har på initiativ av Västeråsmajoriteten gett teknik- och 
fastighetsförvaltningen i uppdrag att utreda fria resor för pensionärer under 
lågtrafiktid. Med anledning av detta uppdrag, som lämnades vid sammanträde i 
januari 2023, ser teknik- och fastighetsförvaltningen att skrivelsen från 
pensionärsrådet inte föranleder någon ytterligare åtgärd i dagsläget. Ett införande 
av helt fria resor för pensionärer dagtid ger ju ett ytterligare mervärde jämfört med 
önskemålet i skrivelsen från pensionärsrådet.  
 
I skrivelsen framförs också synpunkter på processen inför antagandet av de nya 
taxorna, som genomfördes under åren 2020-2021. Kommunala pensionärsrådet 
konstaterar att rådet inte tillfrågats inför taxeöversynen. Inför eventuella 
kommande förändringar i kollektivtrafiktaxa eller -utbud kommer teknik- och 
fastighetsförvaltningen att meddela KPR för att lyfta frågan till lämpligt 
sammanträde. Dock med reservation för att kollektivtrafikplaneringen följer ett 
”årshjul” och att det inte alltid finns möjlighet att tidsmässigt anpassa beslut efter 
remissinstansernas mötestider. 
 
 
Med vänlig hälsning, 
 
Linnea Viklund, biträdande direktör 
Teknik- och fastighetsförvaltningen 
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Kommunala pensionärsrådet
2023‐03‐31

Översyn av hemsjukvården

Christina Becker
Strateg
Vård och omsorgsförvaltningen

Hemvårdsutförare (utförare av hemtjänst och hemsjukvård)

• Två kommunala utförare

• Fyra privata utförare

1
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Utredning om‐ och konsekvenser av:

• ny, kontrollerbar ersättningsmodell för LOV hemvård och särskilt utreda 
Uppsalas modell med schablonersättning (maj 2021). 

• separering av hemsjukvård och hemtjänst (juni 2022)

• upphörande av LOV inom hemsjukvården (november 2022)

• upphandling av hemsjukvården (i sin helhet eller uppdelat i områden)  
(november 2022)

Beslutade utredningsuppdrag i äldrenämnden
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Samverkansöverenskommelse mellan 
Västerås stad och Kommunala 

pensionärsrådet 2023-2027



Samverkansöverenskommelsen

• Syfte och uppgift

• Organisation

• Sammansättning

• Arbetsformer (sammanträden och arbetsutskott)

• Kallelse och dagordning

• Minnesanteckningar/protokoll

• Arvoden och ersättningar



Rådets syfte och uppgift
• Kommunala Pensionärsrådet (KPR) är ett samverkansråd för tidig dialog, samråd 

och ömsesidig information mellan pensionärsorganisationer och nämnder och 
styrelser inom Västerås stad. 

• Rådet ska ge nämnder och styrelser inom staden möjlighet att ta del av och beakta 
pensionärsorganisationers synpunkter i ett tidigt skede.

• Rådet ska ge pensionärsorganisationer i staden möjlighet att ta initiativ och aktivt 
verka för utveckling av stadens planeringsprocesser och att 
pensionärsorganisationer med sin kompetens och erfarenhet kan bidra till de 
beslut som kan komma att påverka de äldres vardag. 



Rådets organisation och sammansättning
• Kommunala pensionärsrådet organiseras av kommunstyrelsen och 

administreras av stadsledningskontoret.

Kommunstyrelsen utser fem ledamöter:

• 2 för Äldrenämnden

• 1 för Byggnadsnämnden

• 1 för Kulturnämnden

• 1 för Tekniska nämnden



Forts. Rådets organisation och sammansättning

De äldre representanterna i rådet av de lokala pensionärsorganisationerna som tillhör 

riksorganisation med representation i regeringens pensionärskommitté samt av 

representant från Gemensamhetsrådet i Västerås:

• 3 för Pensionärernas Riksorganisation (PRO)

• 2 för SPF Seniorerna

• 2 för Svenska kommunala Pensionärsförbundet (SKPF)

• 1 för Riksförbundet Pensionärs Gemenskap (RPG)

• 1 för Gemensamhetsrådet för boende och mötesplatser i Västerås

• 1 för Svenskafinska Pensionärsföreningen (SFP)



Arbetsformer

Sammanträden:

• fyra gånger per år, företrädesvis halvdagar 

• en heldags studiedag/seminarium kring aktuella frågor.

Arbetsutskott: (komplettering i överenskommelsen)
• Arbetsutskott (AU) ska hållas minst fyra veckor innan sammanträdet i KPR. 
• Ärenden som behandlas på KPR, bereds av AU. 
• Arbetsutskottet består av KPRs ordförande samt  KPR:s 1. vice ordförande och 2. 

viceordförande (som väljs av föreningarna) 
• Strateg stadsledningskontoret samt strateg för vård-och omsorgsförvaltningen.
• Arbetsutskottet kan adjungera andra personer vid behov. 



Kallelse och dagordning

• Au upprättar förslag till dagordning och föredragningslista.

• Kallelse med tillhörande handlingar skickas till ledamöter och 
ersättare 14 dagar före sammanträdet.



Minnesanteckningar

• Ska föras i sammanträdet och godkännas av ordförande jämte 
en person från pensionärsorganisationer.

Delges:

• rådets ledamöter och ersättare samt stadens styrelser och 
nämnder.

• på stadens hemsida.



Arvoden och ersättningar

• Stadens förtroendevalda ledamöter i KPR och ersättare, har 
rätt till ersättning gällande bestämmelser för förtroendevalda i 
Västerås stad.

• Ledamöter från pensionärsorganistioner och ersättare, har 
rätt till ersättning gällande bestämmelser för förtroendevalda i 
Västerås stad.
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